
                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Protokół Nr LXXIX 
z sesji Rady Miejskiej w Dziwnowie 

z dnia 26 kwietnia 2010 r. 
 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Lisowski o godz. 10.00 otworzył 

LXXIX sesję Rady Miejskiej w Dziwnowie. Powitał zebranych radnych, Burmistrza 

Dziwnowa p. Krzysztofa Kozickiego wraz z pracownikami, sołtysów, zaproszonych gości, 

mieszkańców Gminy Dziwnów, przedstawicieli mediów. 

 

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 14 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz 

gości stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  

o sesji /zał. nr 3/. Zapytał - czy są uwagi do porządku obrad, przypominając, że zgodnie z art. 

20 ust. 4 a Ustawy o samorządzie gminnym – Rada Miejska może wprowadzić zmiany do 

porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady – 8 głosów „ za „.  

 

Burmistrz p. Krzysztof Kozicki zaproponował, aby bez zmiany porządku obrad mógł 

poinformować o sukcesie Marty Maliszewskiej uczennicy Gimnazjum Publicznym  

w Dziwnowie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że takiej zmiany nie trzeba głosować. 

 

Burmistrz odczytał list gratulacyjny dla Marty Maliszewskiej za zajęcie I miejsca w 

konkursie ogólnopolskim na temat wiedzy o parlamencie, po czym Burmistrz pogratulował 

uczennicy najwyższej lokaty, dyrektorowi szkoły p. Irenie Woźniak jak i nauczycielowi 

prowadzącemu p. Małgorzacie Janawie. Do gratulacji przyłączył się Przewodniczący i Radni 

Rady Miejskiej w Dziwnowie. 

 

Przewodniczący Rady stwierdzając, iż porządek obrad został doręczony radnym przed 

sesją, zapytał czy są wnioski do porządku obrad. 

Nikt nie zgłosił uwag do porządku obrad, który w całości przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ stwierdzenie quorum;  

b/ wnioski do porządku obrad 

c/ przyjęcie protokołu Nr LXXVI, LXXVII, LXXVIII z sesji Rady Miejskiej w Dziwnowie. 

2. Informacja o pracy Rady Miejskiej w okresie między sesjami. 

3. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Zapytania i interpelacje radnych. 

5. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

6. Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

      za rok 2009.  

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2010. 

8. Wolne wnioski 

9. Zakończenie sesji. 
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że nie wpłynęły uwagi do Protokołów LXXVI - LXXVIII 

zaproponował ich przegłosowanie. 

Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 13 radnych na ustawowy stan 14 w głosowaniu za 

– 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Protokół Nr LXXVI.  

 

Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 13 radnych na ustawowy stan 14 w głosowaniu za 

– 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Protokół Nr LXXVII.  

 

Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 13 radnych na ustawowy stan 14 w głosowaniu za 

– 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 jednogłośnie przyjęła Protokół Nr LXXVIII.  

 

 

Ad. 2 

Informację o pracy Rady Miejskiej w okresie między sesjami przedstawił Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Dziwnowie p. Marek Lisowski. Powiedział, że praca Rady zdominowana 

była wielką tragedią, jaka spotkała nasz kraj, gdzie czynnie radni włączyli się w uczczenie 

pamięci ofiar. Radni zaproszeni byli i brali udział w powiatowym Konkursie Wiedzy o Ruchu 

Drogowym. W sobotę i niedziele odbył się I Turniej szachowy o Puchar Dyrektora Szkoły 

Podstawowej.  

Pisma, jakie wpłynęły do Rady: 

- pismo RIO w sprawie unieważnienia uchwał Rady Miejskiej Nr LXXV/465/2010 do 

LXXV/468/2010  z dnia 28 stycznia 2010 r. w sprawie wyrażenia zgody na umorzenie 

należności przypadających Gminie Dziwnów.  

- pismo RIO w sprawie uchylenia zapisu §9 Uchwały Nr LXXVI/477/2010 z dnia 15 marca w 

sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg, 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że mimo kilkumiesięcznej korespondencji z Burmistrzem  

i Wojewodą nie zostały dostarczone nagrania z sesji. Prosi Pana Burmistrza o wyjaśnienie 

sprawy. 

Następnie Przewodniczący Rady zapoznał obecnych z treścią odpowiedzi Burmistrza na 

interpelację radnego p. Mączyńskiego w sprawie zasp lodowych na osiedlu Dziwna oraz 

treścią pisma z dnia 9 kwietnia br. podpisane przez cztery osoby prywatne w sprawie 

wsparcia finansowego na organizację I Festynu Komandosa w Dziwnowie. 

Przewodniczący powiedział, że jest to bardzo dobra impreza i zasługująca na poparcie, ale 

budząca wątpliwości, co do terminu tj. 27 - 30 sierpnia, gdzie jest to koniec sezonu letniego.  

 

W sprawie powyższego pisma głos zabrała radna p. Gamrat, która powiedziała, że wyjaśniła 

autorom pisma o tym, w jaki sposób jest możliwe pozyskanie środków finansowych tj. 

poprzez udział w konkursie organizacji pozarządowych. Jeden z wnioskodawców mówił w 

środowisku, że radna obiecała pieniądze. Uważa, że niczego nie obiecywała tylko wskazała 

ścieżkę, jaką można wykorzystać do osiągnięcia celu. Dziwi się, że skierowano pismo do 

Rady Miejskiej zamiast do Burmistrza.  

 

 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia, Spraw Socjalnych i 

Mieszkaniowych p. Iwona Zawadzka - Fajfer, która przedstawiła wnioski z posiedzenia 

Komisji:  
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1/Komisja z uwagi na znaczny wzrost zadłużenia najemców komunalnych lokali 

mieszkalnych od 31.12.2009 r. do 22.04.2010 r. wnioskuje o zbadanie sprawy przez Komisję 

Rewizyjną. 

 

2/. W związku z zapytaniami kierowanymi do Radnych przez mieszkańców ujętych na liście 

oczekujących na przydział lokalu komunalnego, Komisja wnioskuje o przedstawienie 

danych dotyczących lokalu mieszkalnego w Międzywodziu ul. Kwiatowa 17/1. 

 

3/ W związku z analizą wydatków budżetowych za rok 2009 i faktem budowy skoczni w dal 

na rzecz Gimnazjum Publicznego Pomerania w Dziwnowie za kwotę 14 823 zł. Komisja 

wnioskuje o przedstawienie dokumentacji z inwestycji wykonanych na rzecz Gminy przez 

wykonawcę ww. skoczni za okres od 07.2007 do 04.2010 r. 

Komisja oczekuje na przedstawienie dokumentacji do dnia 15 maja 2010 r. 

 

4/ W związku z informacją ujętą w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 r. w poz. 36 

tj. oświetlenie drogi do nieruchomości Dziwna 45 Komisja wnosi o przedstawienie 

aktualnego stanu prawnego i faktycznego tej inwestycji. 

 

 

Pani Wanda Gamrat jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała protokół z 

kontroli Miejskiego Ośrodka Sportu i Kultury w Dziwnowie, która została przeprowadzona w 

dniach od 16 lutego do 17 marca br. - kopia zał. nr 7. 

Poinformowała, że mimo siedmiodniowego terminu od daty dostarczenia do dziś nie 

wpłynęło żadne wyjaśnienie dotyczące tego protokołu. 

 

Radny p. Zbigniew Jeszka jako Przewodniczący Komisji Morskiej złożył informację o 

pismach, jakie wpłynęły do komisji oraz stanowisku Komisji w sprawach z poszczególnych 

pism: 

    1/ z dn. 24.03.2010 z MOSiK w Dziwnowie o zwiększenie środków finansowych na 

działania statutowe. 

Wniosek Komisji: Komisja spostrzega w MOSiK problemy z planowaniem budżetu przez 

Dyrektora. 

 

2/ z dn. 26.03.2010 - od grupy osób zwracających się do Rady Miejskiej w imieniu 

Stowarzyszenia na Rzecz Kultury i Edukacji w sprawie dofinansowania działań 

Uniwersytetu III Wieku. 

Komisja składa wniosek do Burmistrza Dziwnowa o zorganizowanie konkursu na 

wykonanie zadań zgłoszonych przez organizacje nieposiadające osobowości prawnej. 

 

3/ z dn. 08.03.2010 z ZSM w Świnoujściu o wsparcie finansowe 50 lecia istnienia szkoły. 

Komisja wnioskuje do Burmistrza Dziwnowa o udzielenie wsparcia finansowego na 

obchody 50 lecia Zespołu Szkół Morskich w Świnoujściu, z której wywodzi się wielu 

absolwentów - mieszkańców naszej gminy oraz obecnie wielu uczniów uczęszcza do tych 

szkół. 

 

4/ z dn. 01.04.2010 pismo Adriana Burakiewicza z Dziwnowa o wyrażenie zgody na 

dzierżawę gruntu na teren zielony dz. 380/1 i cz. 467 o pow. 51 m2. 

Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości.  
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5/ z dn. 31.03.2010 RIO w Szczecinie w sprawie Uchwały Nr LXXVI/477/2010 z dnia 

15.03.2010 Rady Miejskiej w Dziwnowie w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

w części dot. zapisu § 9. 

Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości. 

 

6/ z dn. 07.04.2010 od grupy osób do Przewodniczącego Rady Miejskiej o dodatkowe 

wsparcie finansowe na realizację I Festynu Komandosów w Dziwnowie w dniach  

     27 - 30.08.2010 r. 

Komisja stwierdza, że nadawcy pisma nie reprezentują organizacji pozarządowej. Osoby 

fizyczne nie mogą otrzymywać wsparcia finansowego od Gminy na realizację imprez 

sportowo- rekreacyjnych. 

 

7/ z dn. 12.04.2010 p. Kos Bogumiła Kamień Pomorski do Przewodniczącego Rady Miejskiej 

z wnioskiem o przedłużenie terminu usunięcia obiektu handlowego z dz. 252 (Szkołą 

Podstawowa) ul. Mickiewicza w Dziwnowie do dnia 30.09.2010 r. 

Komisja stwierdza, że Rada Miejska podjęła w wyżej wymienionej sprawie stosowną 

uchwałę. 

 

8/ z dn. 8.04.2010 p. Stanisław Mączka z Międzywodzia do Burmistrza i Rady Miejskiej w 

sprawie zamiany działek w Międzywodziu z Gminą Dziwnów. 

Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości. 

 

9/ z dn. 9.04.2010 z Osiedlowej Telewizji Kablowej „Albatros” do Burmistrza Dziwnowa z 

wnioskiem do Komisji Rady Miejskiej o opinię w sprawie. 

Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości. 

 

10/ z dn. 8.04.2010 z RIO w Szczecinie do Burmistrza Dziwnowa w sprawie wydania opinii 

w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 r.  

Komisja przyjęła treści do wiadomości.  

 

11/ z dn. 16.04.2010 r. z RIO w Szczecinie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie 

wydania opinii dot. wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dziwnowie w 

sprawie nieudzielania Burmistrzowi Dziwnowa absolutorium z wykonania budżetu za 

2009 r. 

Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości. 

 

Radna p. Urszula Olszewska Przewodnicząca Komisji Budżetu i Planowania 
oświadczyła, że również jej Komisja zapoznała się z pismami, które wpłynęły do teczki 

Komisji, a są to te same, o których informował przewodniczący komisji Morskiej p. Jeszka.  

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Doraźnej do Nadzoru nad Projektem i Budową 

Promenady p. Jan Mączyński, który zapoznał obecnych z treścią protokołu Nr 4  

z posiedzenia Komisji w dniu 22 kwietnia 2010 r. - kopia - zał. nr 8 

 

Następnie protokół z posiedzenia przed sesją Komisji Oświaty, Kultury i Sportu odczytał  

p. Zenon Kozłowski Przewodniczący Komisji.  

 

Głos ponownie zabrała p. Iwona Zawadzka - Fajfer Przewodnicząca Komisji Ochrony 

Zdrowia, która poinformowała, że Komisja w protokole nr 3 wyraziła swoje stanowisko, co 

do pisma Dyrektora MOSiK w sprawie dodatkowych środków finansowych; 
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Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości i stwierdza fakt uchwalenia budżetu na rok 

bieżący w grudniu 2009. Nadmienia, że budżet gminy w roku 2010 obciąża kwota ponad 

300 tys. zł. przeznaczona na remont hali MOSiK. 

oraz pisma z dn. 12.04.2010 p. Kos Bogumiła Kamień Pomorski do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej z wnioskiem o przedłużenie terminu rozbiórki obiektu handlowego do 30 września 

2010 r. 

Wyżej wymieniony obiekt handlowy posadowiony na działce nr 252 winien być zgodnie  

z Uchwałą Rady Miejskiej w Dziwnowie usunięty do 31 grudnia 2009 r. 

 

 

Ad. 3 

Informację o pracy między sesjami przedstawił p. Krzysztof Kozicki Burmistrz Dziwnowa. 

Powiedział, że: 

- 19 marca br. odbyło się posiedzenie Zarządu ZGWW, 

- 20 marca spotkanie z przedstawicielami Biura bezpieczeństwa narodowego w Kołobrzegu 

oraz udział w uroczystościach związanych z rocznicą wyzwolenia Kołobrzegu, 

- 22 marca spotkanie z Dowódca Garnizonu kmdr p. Chrzanowskim - w sprawie uzgodnień 

dot. użytkowania stadionu, 

- 7 kwietnia spotkanie z firmą realizującą budowę promenady,  

- spotkanie z przedstawicielami Straży Granicznej Świnoujście - Międzyzdroje 

- 9 kwietnia spotkanie z Wicemarszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego, które 

dotyczyło drogi 102 przebiegającą przez Dziwnów - trwa ustalanie terminu spotkania w 

Dziwnowie, 

- 12 kwietnia odbyło się spotkanie z osobami z listy oczekującymi na mieszkania socjalne w 

sprawie budowy mieszkań, 

- 23 kwietnia udział w dniach Olimpijczyka Województwa Zachodniopomorskiego 

 

Ponadto Burmistrz odniósł się do spraw poruszanych przez radnych. 

- nagrania z sesji - jest przygotowywany dokument w tym temacie, 

- w odśnieżanie były zaangażowane duże pieniądze i jak na te warunki uważa, że Gmina 

Dziwnów dała sobie świetnie radę, 

- skocznia w Gimnazjum - Burmistrz powiedział, że nie zna tego tematu, ale go wyjaśni, 

 - kontrola MOSiK przez Komisję Rewizyjną - Burmistrz wyjaśnił, że szanuje wiedzę 

radnych, ale zarówno wiedza radnych jak i jego może być ograniczona i subiektywna, dlatego 

zatrudnił firmę zewnętrzną, która nie ma związku z Radą, ani Burmistrzem. Firma dokona 

audytu hali za ostatnie 3 lata z wnioskami. O wynikach, audytu, który będzie trwał około 

dwóch tygodni poinformuje Rady, 

 

Radna p. Gamrat - powiedziała, że w ciąg u 7 dni powinna być udzielona odpowiedź 

Komisji Rewizyjnej, a do każdego stwierdzenia, które zawarte jest w protokole są kserokopie 

dokumentów. Nie jest to wiedza subiektywna, lecz obiektywna oparta na dokumentach 

księgowych, które nie podlegają dyskusji. 

 

Burmistrz powiedział, że sprawą odpowiedzi się zajmie. 

 

Następnie Burmistrz powiedział, że rozgraniczenie inwestycji promenady i tarasu 

widokowego było celowe, bo wiedział, że będą większe problemy z wymaganiami, jakie 

stawiają urzędnicy Urzędu Morskiego. Wyjaśnił, że gdyby rozgraniczenia nie uczyniono to 

nie można byłoby zacząć w ogóle budowy promenady. Sprawa tarasów jest sprawą bardzo 
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zawiłą i jest w trakcie uzgodnień. Jeśli będzie potrzeba, aby nie uchybić terminu, praca na 

promenadzie będzie odbywała się na dwie zmiany.  

 

Omawiając inwestycję „pirs w Międzywodziu” Burmistrz powiedział, że nie można mówić, 

jak to powiedział p. Kozłowski, że „sypie się”. Na inwestycję jest pięcioletnia gwarancja. 

Firma zrobi inwentaryzację pod wodą i po wyciągnięciu wniosków Gmina będzie 

egzekwowała naprawę od wykonawcy. Po naprawie danego elementu gwarancja jest 

ponownie na 5 lat. Dodał, że to nie jest wina Burmistrza, pracowników Urzędu, tylko taki 

trafił się wykonawca. Ławki na pirsie będą postawione, były zdjęte na okres zimowy. 

 

Przewodniczący Rady - prosi, aby nagrania z sesji były w biurze Rady. Nie prosi w tym 

temacie o rozmowę tylko dostarczenie płyt.  

 

Burmistrz - powiedział, że transmisję z sesji zlecił zaraz, kiedy objął stanowisko Burmistrza. 

Transmisja spełnia swój cel i jest transmitowana dwa dni w tygodniu. Chodziło o to, aby 

społeczeństwo poznało atmosferę sesji. Przygotuje dokument, który będzie dostarczony 

Radzie.  

 

Przewodniczący Rady zwracając się do Burmistrza, powiedział, że umie Pan Burmistrz 

zgadywać myśli innych ludzi i zmieniać temat. Przypomniał, że zdarzyło się, że Burmistrz 

zabronił transmisji sesji Rady.  

Dodał, że podobnie było z promenadą gdzie Rada wskazywała, aby najpierw zrobić projekt, a 

następnie rozpisać przetarg. Burmistrz mówił wówczas do społeczeństwa i do kamer, że 

wszystkie uzgodnienia są już zrobione. Uważa, że nie byłoby tyle problemów gdyby zrobione 

zostało to w ten sposób, że najpierw projekt, później wykonanie. Było to w roku 2008, jest 

rok 2010 i niewiele jest.  

 

Burmistrz - powiedział, że ta sesja jest sesją absolutoryjną i nakręcanie gorącej atmosfery 

jest niepotrzebne. Uważa, że Pan Przewodniczący kłamie, ponieważ rzeczywiście był powód, 

że retransmisja jednej sesji nie mogła się odbyć, ale odbyła się w terminie późniejszym.  

 

Przewodniczący Rady - uważa, że nie można trochę kłamać - albo się kłamie albo mówi 

prawdę. 

 

Burmistrz - odpowiedział, że to Pan Przewodniczący kłamie. 

 

Przewodniczący obrad ogłosił przerwę 11.00 - 11.15. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady powiedział, że Pan Burmistrz twierdzi, że niczego nie 

zabraniał. Dodał - „Burmistrz kłamczuch - czy to jest prawidłowa osoba, którą Państwo 

rzeczywiście chcą mieć jako burmistrza?” 

Następnie okazał pismo z dnia 1 października 2009 Telewizji Kablowej „Albatros”, które 

było odpowiedzią na pismo Przewodniczącego Rady, w którym wystąpił z zapytaniem - 

dlaczego nie została transmitowana sesja z dnia 31 sierpnia 2009 r.  

W piśmie zawarto oświadczenie, że wszystkie sesje są retransmitowane na polecenie 

Burmistrza Dziwnowa, a w przypadku sesji z dnia 31 sierpnia 2009 r. Burmistrz zakazał 

retransmisji sesji.  

 

Burmistrz - odpowiedział, że nigdy nie był i nie będzie kłamcą. O Panu Przewodniczącym 

ludzie mówią inaczej. Nigdy niczego nie zabraniał, a w umowie jest tak, że to Burmistrz  
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decyduje, kiedy będzie retransmitowana sesja. We wszystkich przypadkach jest tak, że 

retransmisja odbywa się w tygodniu, w którym odbyła się sesja. 

Od 28 do 5 września 2009 r. była atmosfera przed referendum, gdzie również Pan 

Przewodniczący przyczynił się do stworzenia tej atmosfery.  

Do dziś nie zmieni zdania, że ta sesja była brutalnym atakiem na Burmistrza Dziwnowa i jego 

ludzi. W ramach umowy, jaka została podpisana z TK „Albatros” ta sesja została 

retransmitowana w kolejnym tygodniu. Niczego nie miał zamiaru zabronić, tylko przesunął 

termin.  

Pan Burmistrz poprosił, aby Pan Przewodniczący ważył słowo „kłamca” w stosunku do jego 

osoby. 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że potwierdza to, że nie pierwszy raz Pan Burmistrz 

publicznie kłamał. Pierwszy raz tak głośno było podczas debaty na temat promenady, kiedy to 

Pan Burmistrz publicznie stwierdzał, że wszystko jest już uzgodnione.  

Dodał, że kablówkę ma tylko część społeczeństwa. Płyty z nagrań nie są prywatną własnością 

Pana Kozickiego tylko są własnością publiczną. Wielu mieszkańców, którzy nie mają 

kablówki zwracają się do radnych, że chcieliby obejrzeć sesję, ale płyty są niedostępne. Jest 

to ogólne życzenie mieszkańców. Nikt nie robi nikomu łaski, że się to udostępni. Za to płacą 

wszyscy mieszkańcy gminy. Nie jest to prywatna własność Burmistrza.  

 

 

Ad. 4 

Głos zabrała radna Pani Iwona Zawadzka - Fajfer: 

1/ Proszę wytyczyć płatne miejsca parkingowe na sezon letni. Jest w tym temacie podjęta 

uchwała przez Radę Miejską. Zasili to budżet Gminy. 

2/ Dlaczego parking na Osiedlu Rybackim nie jest w całości wyłożony polbrukiem? 

3/ Czy to prawda, że działkę pod sklep wielkopowierzchniowy wydzierżawił Pan Burmistrz 

dla dewelopera a ten po wybudowaniu będzie wydzierżawiał pod mniejsze sklepiki? 

4/ Proszę zobligować firmę sprzątającą o wysprzątanie plaży z potłuczonych butelek i psich 

odchodów itp.  

5/ proszę o zakup 5 koszy na psie odchody przy ul. Sienkiewicza. Tam najwięcej spaceruje 

właścicieli z psami. Np. w Wolinie są kosze w kształcie psa dalmatyńczyka, które bardzo 

ładnie się prezentują. Wnosi o umieszczenie 2 takich koszy naprzeciwko Liceum społecznego 

3 naprzeciwko placu zabaw w parku.  

6/ czy to prawda, że dofinansowanie, jakie Gmina otrzymała na budowę promenady obliguje 

Gminę do nie pobierania opłat za korzystanie z toalet i prysznicy przy wejściach na plażę? O 

ile wzrośnie cena wody i ścieków z tego powodu? Czy będzie zatrudniona firma sprzątająca 

w tych obiektach?  

 

Radna p. Olszewska: 

1/ Kiedy zostanie zakończona inwestycja na Osiedlu rybackim - droga? 

2/ Rondo koło WOP - został kawałek chodnika 3 m. Czy będzie on robiony polbrukiem? Z 

drugiej strony małego ronda przy clifie około 20 - 30 m chodnika również nie jest zrobione. 

3/ Czy będą wystawiane pojemniki na selektywną zbiórkę odpadów? Mieszkańcy są bardzo 

tym zainteresowani.  
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Radny p. Kozłowski: 

1/ zapytanie - czy parkowanie na ul. Mickiewicza w okolicy banku PEKAO będzie w tym 

roku zmodyfikowane, co do czasu postoju pojazdów?  

Czy został rozpatrzony wniosek o zorganizowanie parkingu na działce przy ul. Mickiewicza 

od strony parku przy garażach? 

 

Radna p. Gamrat: 

1/ Ponownie proszę o informację dot. budowy sklepu wielkopowierzchniowego ? 

2/ W związku z likwidacją bazy oczyszczania miasta przy ul. kaprala koniecznego proszę o 

informację, gdzie będzie usytuowana nowa baza? 

3/ Czy są już stosowne pozwolenia, aby można było wykonać drogę i oświetlenie 

(Dziwna 45)? 

4/ Czy został złożony wniosek, do NFOŚ i GW na dofinansowania rekultywacji składowiska 

odpadów? 

 

Radny p. Mączyński: 

1/ Małe rondo - czy jest zakończona nawierzchnia ronda? 

2/ W marcu tego roku usunięto bez wyraźnej przyczyny posadowione w pasie drogowym ul. 

Dziwna dwie ławki, o których montaż w roku ubiegłym wnosili mieszkańcy. Wnoszę o 

ponowne zainstalowanie 2 ławek, w rejonie Dziwna 13 i 13a, przy chodnikach. 

 

Radna p. Fajfer - Zawadzka  

1/ włamanie w kaplicy - co Burmistrz ma zamiar zrobić? 

 

Radny p. Kapuśniak; 

1/ Trzeci rok jest planowana w budżecie kwota pieniędzy na inwestycje remontu chodnika od 

ul. Kaprala Koniecznego. Czy nie byłoby właściwym wykonać inwestycję do sezonu? 

 

Radny p. Lisowski 

1/ Co jest powodem ustalenia kilkakrotnie wyższych cen w dzierżawach oddanych w drodze 

przetargu ograniczonego dla mieszkańców gminy, w stosunku do dzierżaw w trybie 

bezprzetargowym dla podmiotów spoza Gminy. 

Ceny wywoławcze za m2 tylko za 2,5 m-ca w różnych miejscowościach to netto 283 zł. za 

m2, 360 zł. za m2, 233, 400, 300. 

W przypadku umów bezprzetargowych w atrakcyjnym miejscu w Dziwnowie stawka netto 

dla osoby spoza gminy wynosi 108 zł. Na ten i wiele innych umowa jest podpisywana na trzy 

lata.  

2/ Rada negatywnie wypowiedziała się na temat kulkolandu w parku na ul. Mickiewicza. 

Co jest powodem ogłoszenia o lokalizacji kulkolandu w tym miejscu? 

Szczegóły w ogłoszeniach na tablicy ogłoszeń i w biurze zajmującym się dzierżawami. 

 

Radny, p. Stęplewski - prosi o doprecyzowanie informacji - czy powierzchnia działek 

wydzierżawianych przez Pana Burmistrza dla osób spoza gminy jest taka sama lub zbliżona 

do powierzchni działek, które są wydzierżawiane w formie przetargu. Uważa, że przyczyna 

może tkwić w tym, że działki są znacznie większe, a jeśli jest większa to koszt każdego metra 

jest niższy. Działki o powierzchni kilku metrów w atrakcyjnych miejscach zrozumiałe, że są 

znacznie droższe. 
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Burmistrz - poprosił, aby Pan Przewodniczący złożył swoje zapytanie na piśmie, podał 

konkretne przykłady. Uważa, że Pan Przewodniczący dąży do skłócania społeczeństwa z 

Burmistrzem Dziwnowa. Na piśmie dokładnie odniesie się do każdego metra kwadratowego  

i Pana Przewodniczącego zarzutów.  

Jeśli są różnice w cenach za 1 m2 to one mogą być minimalne, uzależnione od położenia - czy 

położone są przy głównej, czy bocznej drodze. Oczekuje precyzyjnego pytania.  

 

Przewodniczący Rady - stawka 100 zł. w skali roku jest to stawka niższa niż minimalna, 

dopuszczalna w prawie miejscowym w uchwale rady miejskiej. Stawka ta wynosi 20 zł. za 

m2 miesięcznie na handel. Dodał, że z tego, co obserwuje większość dzierżaw udzielanych na 

3 lata w innym trybie niż dla mieszkańców jest wyceniana niżej niż minimalna stawka. 

 

 

Ad. 5 

W tym punkcie odpowiedzi Burmistrza Dziwnowa na zapytania i interpelacje radnych 

odczytali i uwagi zgłosili następujący radni: 

 

Radna p. Gamrat - kroki podjęte w sprawie rekultywacji wysypiska gminnego, 

Dodała, że ponownie kieruje pytanie czy został złożony wniosek. 

- kiedy zostanie wybudowany sklep wielkopowierzchniowy, 

Dodała, że ponownie składa zapytanie o informację na temat sklepu 

wielkopowierzchniowego, 

- w o głoszeniu o przetargu na budowę boiska w Międzywodziu znalazł się kosztorys 

inwestorski na 443 tys. zł.  

 

Radna p. Zawadzka - Fajfer -  
- pojemniki do segregacji śmieci przy plaży, 

- naprawa dachu w kaplicy na cmentarzu. 

 

Radny p. Mączyński -  

- remont ul. Dziwnej w kierunku „dzikiej plaży” 

- okres gwarancji na dach MOSiK w Dziwnowie, 

- terenu i dróg skarbu państwa na dz. 770 

Poprosił, aby Urząd wystosował pismo do WAM z prośbą o usunięcie nie cenzuralnych 

napisów z obiektu byłej piekarni. 

 

Radna p. Haraś - zbiórka przedmiotów wielkogabarytowych w m-cu maju.  

 

Zastępca Burmistrza zabrał głos w celu rozszerzenia odpowiedzi na powyższe zapytanie. 

Powiedział, że wpłynęła oferta na czynności w tym zakresie. Wzrost kosztów za wywóz 

100% więcej niż w zeszłym roku.  

Uważa, że jest to sprawa do przemyślenia, bo każdy płaci za swoje śmieci i każda wspólnota 

może zorganizować taką zbiórkę zamawiając kontener i wywożąc własne śmieci.  

 

Przewodniczący Rady p. Marek Lisowski: 

- zaślubiny z morzem w Dziwnówku 

- wycinki drzew na Porta Mare 
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Radny p. Mączyński - poprosił o wyjaśnienie sprawy związanej z faktem zwolnienia policji 

w Dziwnowie z konieczności ponoszenia opłat na rzecz gminy. Koszty te są przerzucane na 

ZWiK, więc koszty wchodzą w cenę wody i oczyszczaniem ścieków.  

 

Burmistrz oznajmił, że odpowie na część interpelacji i zapytań, a na te, na które nie odpowie 

będzie odpowiedź na piśmie. 

 

- parking na Osiedlu Rybackim - Burmistrz powiedział, że od 45 roku nikt tego placu nie 

dotykał, dziś jest zrobiony. Teren ten nie jest parkingiem i lądowiskiem dla helikopterów, 

dlatego nie jest zabudowany kompletnie płytą betonową lub kostką. Część terenu będzie 

parkingiem, a część zielenią miejską. Jeśli chodzi o samochody, które tam nie mogą się 

zmieścić to przypomina, że na polu namiotowym przyległym do basenu zimowego jest 

przeznaczonych 6 tys. kw. na parking i wszystkie te samochody, które na Osiedlu Rybackim 

nie mieszczą się na prywatnych posesjach zmieszczą się na parkingu przyległym do basenu 

zimowego.  

Burmistrz nadmienił, że wie o tym, że dzierżawcy tego terenu chodzili od domu do domu i 

proponowali miejsca parkingowe, ale zainteresowania nie było.  

 

- informacja o wydzierżawieniu terenu przeznaczonego pod sklep wielkopowierzchniowy 

deweloperowi - powiedział, że nawet nie pomyślał o tym, żeby komuś innemu wydzierżawić 

działkę jak tylko firmie, która wybuduje tam sklep. Zmiana przeznaczenia terenu byłaby z 

Radą konsultowana.  

 

Radna p. Zawadzka - Fajfer - wyjaśniła, że jest to pytanie wyborcy.  

 

Radna p. Olszewska - powiedziała, że mieszkańcy pytają - kiedy będzie Netto, lub 

Biedronka, a odpowiedzi udzielił p. Zastępca Burmistrza oględnie i niezrozumiale.  

Pan Burmistrz podał dwa terminy: najpierw maj, później wrzesień, a odpowiedź Zastępcy jest 

taka, że w ogóle nic nie wiadomo. Niektórzy mieszkańcy są bardzo zainteresowani sklepem i 

wciąż pytają, a konkretnej odpowiedzi nie ma.  

 

Burmistrz - kontynuując odpowiedzi na interpelacje, powiedział, że nie ma konkretnej 

odpowiedzi i na razie jej nie będzie. Nadmienił, że przypomina, że to on rozpoczął inicjatywę 

sklepu i też mu zależy, aby ten sklep powstał. Są działania dotyczące nie tylko tego terenu, ale 

i innych, ale rozmowy trwają. Będzie robił wszystko, żeby ten sklep powstał. Deklaracje, że 

będzie to w maju wynikały z zainteresowania pewnej firmy, ale odeszli od tego zamiaru.  

 

- dofinansowanie, a odpłatność za korzystanie z pryszniców i toalet na promenadzie - 

oświadczył, że faktem jest, że za pobieranie opłat za korzystanie z toalet Gmina może stracić 

dofinansowanie. Problem zostanie rozwiązany.  

 

- sprawa zakończenia inwestycji małego ronda, chodników - Burmistrz wyjaśnił, że Rada w 

budżecie przyznała pieniądze na dokończenie tego ronda. Przed sezonem małe rondo będzie 

kompletnie skończone, z krawężnikami, asfaltem i chodnikiem. Do sezonu będzie oddane. 

Sugestie Radnych, Mieszkańców, że rondo jest za małe. Rozwiązanie będzie takie, że 

wewnętrzna część ronda będzie zabudowana kostką, aby mógł swobodnie przejechać duży 

samochód.  
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- baza p. Grabowieckiego - Burmistrz powiedział, że po wygraniu przetargu firma wiedziała, 

że przyjdzie czas, kiedy ten teren będą musieli opuścić. Pieniądze w budżecie są bardzo 

potrzebne, a w trakcie jest wydzielenie siedmiu działek, które będą szybko sprzedane po 

sezonie letnim. Pan Grabowiecki przeprowadza się w niewiadome miejsce, ale to jest problem 

firmy, a nie Gminy. Zakres obowiązków myśli, że będzie wykonywany na takim samym 

poziomie, czyli niezłym. 

 

- włamanie do kaplicy na cmentarzu w Dziwnowie - Burmistrz powiedział, że zajmie się tym 

problemem. Oświadczył, że nie było tam żadnej dewastacji wewnątrz.  

 

Przerwa - godz. 12.00 - 12.15 

 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2009 r. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu w imieniu Burmistrza przedstawiła p. Grażyna 

Madońska Skarbnik Gminy. 

Powiedziała, że budżet był uchwalony w kwocie 21 402 tys. zł. po stronie dochodów, a  

28 720 tys. zł. po stronie wydatków. Dług na koniec roku jest w kwocie 2 840 tys. zł., 

ponieważ zaplanowany kredyt nie był uruchomiony.  

Dodała, że mówi w pełnych tysiącach złotych.  

Spłata kredytu 720 tys. zł. w ciągu roku, rata kapitału plus odsetki. Na koniec roku dług 

stanowi 14%, gdzie możliwe jest 60%. Spłata raty z odsetkami - 4,65%, a ustawa  

dopuszcza 15%.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

Poinformowała, że wszystkie dane złożone są według starej ustawy, nowa ustawa będzie 

obowiązywała od przyszłego roku. 

Pozostałość środków z lat ubiegłych do dyspozycji w roku 2010 wynosi 3 761 tys. zł, z czego 

w uchwalonym budżecie zaangażowano kwotę 2 689 tys. zł. Dziś rozdysponowano kolejne 

150 tys. zł. Pozostało wolnych środków ok. 100 tys. zł., które można na coś przeznaczyć. Na 

inne wydatki trzeba robić zmianę w budżecie - komuś zabrać, aby komuś dać lub zaciągnąć 

dodatkowy kredyt. Należy jednak z tym uważać, bo w przyszłym roku inaczej będzie 

konstruowany budżet - wydatki bieżące muszą być pokryte dochodami bieżącymi. Jeśli nie 

wypracuje się dużej nadwyżki to budżet będzie bardzo ciężko zamknąć. Po uwzględnieniu 

wszystkich zmian, które zrobiono za akceptacją Rady budżet wzrósł po stronie dochodów ok. 

98 tys. zł, a po stronie wydatków 943 tys. zł. Z jakich tytułów zmiany były, nie ma potrzeby 

szczegółowego omawiania, ponieważ w większości Rada przyjęła zmiany w drodze uchwały. 

Burmistrz miał tylko uprawnienia, co do dotacji na zadania zlecone i zmian między 

paragrafami.  

Dochody zostały wykonane w 96%. Pożądane byłoby 100% albo powyżej. Zaniżyła 

wykonanie dochodów sprzedaż 62% oraz inne mniejsze niewykonane źródła dochodów jak: 

opłata miejscowa, podatek od spadków i darowizn, udział w podatku dochodowym od osób 

prawnych i fizycznych. Są to źródła, które są niewymierne i trudno je oszacować. Głównym 

źródłem jest podatek od nieruchomości, który stanowi 30% w całym ogólnym budżecie, 

wpływy z mienia komunalnego to sprzedaż, dzierżawy, użytkowanie wieczyste, 

przekształcenia - 21%, subwencja 13%, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych 

9%. 
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Pani Skarbnik oznajmiła, że w informacji opisano pozycje poszczególnych źródeł dochodu, 

których odchylenia od założonego planu miały wpływ na wykonanie budżetu. 

Zaległości z tytułu dochodów podatkowych i niepodatkowych na koniec roku wyniosły 2 984 

tys. zł. i w porównaniu z rokiem 2008 wzrosły o 1 603 tys. zł. W tym 1 575 tys. zł. stanowi 

zaległość od Urzędu Morskiego za lata 2004 - 2006. Część spłacono w roku poprzednim. 

Drugą pozycją są wpływy z dzierżaw, gdzie wzrosła zaległość o 260 tys. zł.  

 

Następnie kontynuując omawianie sprawozdania z wykonania budżetu za 2009 r. p. Skarbnik 

powiedziała, że skutki obniżenia maksymalnych stawek ministerialnych są w naszej gminie 

wysokie. W podatku od nieruchomości jest to kwota 1 467 tys. zł., od środków 

transportowych 133 tys. zł.  

Ta kwota jest brana pod uwagę przy ustalaniu subwencji dla gmin. Ministerstwo traktuje te 

kwoty jako gminne dochody, których gmina nie chce mieć.  

Wydatki - wykonano w kwocie 20 222 000 zł. tj 68% planu.  

 

Następnie Pani Grażyna Madońska Skarbnik Gminy odczytała treść Uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Nr XXII/57/2010  

z dnia 6 kwietnia 2010 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Burmistrza 

Dziwnowa z wykonania budżetu za 2009 r. - kopia załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady p. Marek Lisowski poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie absolutorium z wykonania budżetu za rok 2009. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Wanda Gamrat przedstawiła: 

- Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania za rok 2009 wraz z opinią 

Komisji- zał. Nr 5 do protokołu  

- wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 13 kwietnia w sprawie nieudzielenia Burmistrzowi 

Dziwnowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2009 - zał. nr 6, 

- Uchwałę Nr XXXVI/131/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 

dnia 15.04.2010 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dziwnowie w sprawie nieudzielania Burmistrzowi Dziwnowa absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za rok 2009. 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym uchwalę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady - 8 głosów „za”. Głosowanie w sprawie absolutorium jest 

jawne. 

 

Radny p. Stęplewski - powiedział, że jeżeli w Radzie jest większa część radnych nie 

przychylna Burmistrzowi to się absolutorium nie udziela. Jak się psa chce uderzyć to się kij 

znajdzie. 

Kwestionuje zarzut nie uzyskania dochodów, bo były ku temu powody tj.; 

- brak zgody Rady na sprzedaż niektórych działek np. przy ul. Kochanowskiego w 

Dziwnowie, działki poniżej mostu, przy drodze prowadzącej do Łukęcina. 

Uważa, że budowa basenu obecnie to absurd. 
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- budowa ośrodka zdrowia - nie było dostatecznych środków na ten cel. 

- budowa mieszkań socjalnych - brak zgody Rady - zarzuty: zbyt duże mieszkania, wysokie 

koszty, nie ta lokalizacja. 

Każda inwestycja wymaga czasu na jej zaplanowanie. 

 

Radny p. Kapuśniak - powiedział, że 3 lata prosi o zrobienie ul. Westchnień, chodnika  

ul. Kaprala Koniecznego w Dziwnowie. 

 

Radny p. Stęplewski - odpowiedział, ze planów inwestycyjnych można mieć dziesiątki, ale 

nie wszystko można zrealizować. 

 

Radna p. Gamrat - przeznaczono 100 tys. zł. na ul. Słoneczną, na chodnik na ul. Kaprala 

Koniecznego już trzeci rok zaplanowane są w środki w budżecie. 

 

Radna p. Olszewska - powiedziała, że nie pozyskano żadnych środków unijnych. Uważa, że 

należy zastanowić się nad zatrudnieniem odpowiednich ludzi. Uważa, że dużo gmin buduje 

baseny, pozyskują na to środki, a nam się nie opłaca. W sprawie mieszkań socjalnych, uważa, 

że nie ma, co lekką ręką rozdawać pieniędzy i budować za tak duże pieniądze, nikt też nie 

chce mieszkać w tym miejscu. 

 

Radny p. Stęplewski - powiedział, że była propozycja budowy mieszkań kontenerowych, ale 

radni mówili, że będą „ludzie drugiej kategorii”. 

 

Przewodniczący Rady - uważa, że wciągu trzech lat wykonano inwestycji z jednego roku. 

Nie zadbano o to, aby Dziwnów był w programie szlaku żeglarskiego. Uważa, że jest 

tragedią, że z 53 zaplanowanych inwestycji wykonano 13.  

 

Burmistrz - uważa, że ta opinia jest nieuczciwa. Powiedział, że w poprzedniej kadencji w 

większości radnymi byli obecni radni i w 2005 r. niewłaściwymi decyzjami stracono1 mln 

300 tys. zł.  od Urzędu Morskiego nie podnosząc podatku.  

Rada nie wyraziła zgody na sprzedaż działek, z których uzyskano by ok. 1 mln. zł.  

Budżet wykonany byłby w 110%. 

Nie zgadza się z zarzutem braku pozyskania środków pozabudżetowych. Uważa, że bez 

znaczenia jest skąd je pozyskano. 

Następnie Burmistrz odniósł się do powodów nie wykonania niektórych inwestycji tj.: 

- budowa boiska wielofunkcyjnego - pozyskano 200 tys. zł., 

- ul. Szkolna w Międzywodziu - złożono ponownie wniosek na dofinansowanie, 

- ul. Westchnień - trwają ustalenia z Pocztą Polską - będzie robiona w 2010 r. 

- zejście ul. Słoneczna - inwestycja będzie realizowana przez dewelopera 

- ul. Matejki - brak kanalizacji w ulicy 

- ul. Kamieńska w Dziwnówku - uznano, że nawierzchnia jest jeszcze dobra, 

- mieszkania komunalne - przy składaniu wniosku zobligowano, że nie rozpocznie się 

budowy przed podpisaniem umowy 

- stanica kajakowa - inwestycja ma znaczący wpływ na środowisko. Potrzebna jest opinia 

RDOŚ, 

- mieszkania socjalne - przez półtora roku Rada zabrania budowy, a dziś rozlicza. 
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Radna p. Gamrat - uważa, że od 2008 r. jest dekoniunktura i Burmistrz powinien mniej 

planować. Dodała, że inne działki też nie są sprzedane. Dodała, że jeśli chodzi o stawki 

podatku to wyższa stawka nie dotyczyłaby tylko Urzędu Morskiego, ale mieszkańców, którzy 

zwracali się do Rady, aby stawek nie podwyższać. 

Jest zdania, że inwestycja budowy chodnika od wjazdu od strony Kamienia Pomorskiego nie 

ma nic wspólnego z inwestycją, którą ma robić deweloper. 

Faktem jest, że na koniec roku 2009 r. z Unii nie pozyskano żadnych środków finansowych. 

 

Burmistrz - powiedział, że podnosząc stawkę z 10 gr. na 20 gr. podatek mieszkańca wzrósłby 

o 50 zł. rocznie. 

Dodał, że nie dano mu szansy na sprzedaż działek. 

 

Radny p. Mączyński - przypomniał, że jest podjęta uchwała na sprzedaż działki za mostem. 

 

Burmistrz - uważa, że ta działka nie powinna być sprzedana, ponieważ planuje się tam 

rozszerzenie wjazdu. 

 

Radna p. Szafran - dzięki odpowiednim działaniom nie trzeba było wydać kwoty 25 tys. zł. 

na stacjonowanie karetki pogotowia.  

 

Zastępca Burmistrza p. Dymerski – nawiązując do opinii Komisji Rewizyjnej zapytał czy 

na drugiej stronie w pkt 3 chodzi o wpływy z dzierżaw czy zaległości. 

 

Radna p. Gamrat – odpowiedziała, że cytuje zdanie w zadanie ze sprawozdania, które 

zostało przeniesione do opinii. To nie jest wymysł Komisji Rewizyjnej tylko cytat ze 

sprawozdania. 

 

Pan Dymerski – powiedział, że rozumie, iż chodzi o 2009 r., ale należy podać ważną 

informację, niebudzącą złych emocji, że na dzień dzisiejszy na dziesięć spraw dziewięć jest 

poddanych egzekucji.  

 

Radna p. Zawadzka, – Fajfer – powiedziała, że nie chodzi o rok obecny, ale 2009 r. 

 

Zastępca Burmistrza – uważa, że taka informacja jest potrzebna, aby nie budzić złych 

emocji wśród ludzi, którzy tę sesję będą oglądać.  

 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej oznajmiła, że dzisiejsza sesja i debata  

w tym punkcie jest poświęcona wyłącznie wykonaniu budżetu za 2009 r.  

 

Przewodniczący Rady – zapytał ile razy zwracał się Pan Burmistrz do Rady przed końcem 

roku budżetowego o podniesienie podatków. W 2007 r. Burmistrz nie wystąpił o podniesienie 

podatków, w 2008 r. był przedłożony projekt uchwały gdzie Rada chciała podnieść podatki o 

stopień inflacji, na co się Pan Burmistrz nie zgodził. W zeszłym roku też Pan Burmistrz nie 

wystąpił o podwyżkę podatków. Przerzucanie w tej chwili odpowiedzialności za nie 

podnoszenie podatków jest nie na miejscu. 

 

Burmistrz – odpowiedział, że w 2007 r. nie mógł podwyższać podatków, bo stanowisko  

objął w maju. Były regulacje zaproponowane przez urząd to Rada się nie zgodziła.  

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że Pan Burmistrz miał na to pół roku.  
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Burmistrz - były jego propozycje podniesienia podatków, ale Rada się nie zgodziła.  

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że miał Burmistrz trzy razy możliwość wystąpienia  

o podwyżkę podatków, ale tego nie uczynił. 

 

Burmistrz – odpowiedział, że nie lubi wojen z Przewodniczącym i jego ekipą.   

 

Radny p. Stęplewski  - powiedział, że gratuluje Panu Burmistrzowi wyniku uzyskanego w 

realizacji wykonania budżetu za 2009 r. 

 

Burmistrz – podziękował radnemu p. Stęplewskiemu i powiedział, że myśli, że większość 

mieszkańców potwierdzi opinię radnego. 

 

Przewodniczący Rady – zwracając się do radnego p. Stęplewskiego, powiedział, że mówił 

on o nieprzychylności Burmistrzowi. Nie wie, co Pan Stęplewski otrzymał za przychylność, 

kiedy 26% inwestycji jest wykonanych. Zostawia to jednak sumieniu radnego. 

 

Burmistrz – powiedział, że w tej grupie, którą reprezentuje nie ma coś za coś, tylko się po 

prostu myśli, podejmuje decyzję i wypowiada na tematy. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że przypomina o garażu.  

 

Burmistrz – poprosił, aby Pan Przewodniczący rozszerzył temat.  

 

Stanowiska Komisji: 

Komisja budżetu - głosowanie na sesji 

Komisja Oświaty - zapoznała się z pismami RIO, głosowanie na sesji 

Komisja Morska - głosowanie na sesji 

Komisja Ochrony Zdrowia - przyjęła projekt uchwały 

 

      Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały; 

Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 13 radnych na stan 14 w głosowaniu za – 9, 

przeciw – 3, wstrzymało się – 1 większością głosów przyjęła Uchwałę Nr LXXIX/492/2010  

w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za rok 2009. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

 

Ad. 7  

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2010 r. przedstawiła p. Grażyna 

Madońska Skarbnik Gminy. 

Powiedziała, że Burmistrz zwraca się do Rady z uchwałą o zmiany w budżecie dotyczące 

zwiększenia wydatków. Nadmieniła, że Gmina otrzymała dotację na budowę ul. Osiedle 

Rybackie w Dziwnowie w wysokości 555 000 zł. i o tą kwotę proponuje się zwiększyć 

dochody. Proponuje się zwiększyć wydatki w budżecie o kwotę 750 000 zł. na budowę 

mieszkań socjalnych oraz zwiększyć wydatki o kwotę 8 000 zł. w Przedszkolu Publicznym na 

zakup maszyny wieloczynnościowej do kuchni.  

Zwiększenie wydatków zamyka się kwotą 1 313 000 zł.  

Zakomunikowała, że w budżecie, że są w budżecie zaplanowane środki własne w całości na 

wykonanie ul. Osiedle Rybackie. 
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Proponuje się, aby z kwoty 555 000 zł., o którą zwiększono wydatki z tytułu otrzymanej 

dotacji kwotę 550 000 zł. wyprowadzić i przeznaczyć na zadanie - budowa mieszkań 

socjalnych. Zakup maszyny do Przedszkola stanowi przeniesienie między paragrafami  

w budżecie Przedszkola. Brakujące 200 tys. zł. proponuje się z przychodów z tytułu 

zaciągniętego kredytu. Dodała, że do uchwały zmienia się również załącznik. 

 

Stanowiska Komisji; 

Komisja Budżetu - głosowanie na sesji 

Komisja Oświaty - głosowanie na sesji 

Komisja Morska - głosowanie na sesji 

Komisja Ochrony Zdrowia - głosowanie na sesji. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o głosy w dyskusji. 

 

Jako pierwszy głos zabrał radny p. Mączyński, który powiedział, że w sprawie mieszkań 

socjalnych odbyło się szereg sesji w trybie nadzwyczajnym. Od półtora roku drzemie 

propozycja, aby mieszkania socjalne wybudować w Międzywodziu w miejscu przewidzianym 

na inwestycje budynku komunalnego. Składa taką propozycję, aby nie było, że Rada jest 

nieprzychylna całkowicie, bo taka opinia jest szerzona wśród mieszkańców, również na 

spotkaniu w dniu 12 kwietnia br. Umiejscowienie lokali socjalnych w Międzywodziu na 

działce, za pocztą przy ul. Szkolnej w osi drogi 102 tj. na południe. Jest to nr dz. 156/32 o 

pow. 1480 m2. Działka sąsiaduje z innymi działkami wystawionymi do sprzedaży, z których 

jedna została sprzedana. Gdyby zabrakło miejsca jest tam działka należąca do Gminy o nr 

156/33 o pow. 856 m2. Nie wie, jaki gabarytowo budynek mieszkań socjalnych jest 

proponowany przez Urząd, który Radni upierają się, aby nie budować na posesji Dziwna 45 

tj. 854/2 w Dziwnowie. Radni uważają, że jest to miejsce zbyt oddalone, z uwagi na 

zamieszkujących tam nie jest też przychylne, aby wychowywać tam dzieci. Umiejscowienie 

w Międzywodziu stwarza to, że jest to blisko innych zabudowań, blisko sklepów, tuż przy 

przystanku autobusowym. Nie ma wypychania ludzi poza nawias społeczny, nie będzie 

negatywnego oddziaływania społecznego, tak jak w przypadku mieszkańców Dziwna 45  

o różnych problemach.  

Dodał, że jak będzie decyzja, aby można było zapisać w budżecie - budowa na konkretnej 

działce, o którą wnioskuje nr 156/32 i ewentualnie 156/33, to będzie głosował za 

zwiększeniem kwoty w budżecie.  

Radny powiedział, że zmieniły się też sprawy odnośnie podejścia państwa polskiego, co do 

budowy mieszkań socjalnych przez gminy. Z 25% udziału zwiększono do 50%. Gmina w ten 

sposób może zaoszczędzić. Prosi o rozważenie propozycji. 

 

Pan Henryk Dymerski pełniący obowiązki Zastępcy Burmistrza - powiedział, że chce 

nawiązać do wypowiedzi p. Mączyńskiego o zebraniu z mieszkańcami oczekującymi na 

przydział lokalu socjalnego, które odbyło się w dniu 12 kwietnia br. Na tym spotkaniu były 

osoby oczekujące na budowę mieszkań socjalnych i te osoby w większości wyraziły 

akceptację, a nawet wnioskowały o natychmiastową realizację na podstawie stosownych 

dokumentów, które mogą być przekazane do teczek poszczególnych Komisji. Koncepcja 

przedstawiana przez półtora roku jest odpowiedzią na wniosek,oświadczenie mieszkańców 

oczekujących na lokale socjalne, którzy wręcz w natychmiastowym trybie domagają się 

podjęcia decyzji i uruchomienia środków kredytowych jest właściwe. Miał Pan Mączyński 

okazję wypowiedzenia się. Zapytany przez jednego z mieszkańców pan Mączyński 

powiedział, że Pan Burmistrz już swoje powiedział. Uważa ten wybór za kolejną wycieczkę, 

aby uciec od tematu, który został na zebraniu przedstawiony. Mieszkańcy oczekują budowy 
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mieszkań socjalnych nie w Międzywodziu, ale na Dziwnej 45. Mankamenty przedstawiane 

przez mieszkańców zostały im wyjaśnione. 

 

Radny p. Mączyński - powiedział, że spotkanie nie było protokołowane, ani nienagrywane. 

Dodał, że na pytanie mieszkańca odpowiedział, że pana Burmistrza powinien słuchać, do 

czego Pan Burmistrz go skłania.  

 

Burmistrz - powiedział, że na spotkaniu było dwadzieścia kilka osób i nie trzeba nagrań, bo 

wszyscy słyszeli, co Pan Mączyński mówił.  

 

Następnie Zastępca Burmistrza zapoznał wszystkich z treścią oświadczenia, które zostało 

podpisane przez uczestniczących w spotkaniu.  

 Poinformował, że wystosował pismo w dniu 13 kwietnia, do ADM w Dziwnowie z prośbą o 

dotarcie do pozostałych osób ubiegających się o przydział lokalu socjalnego (46 pozycji na 

liście obecności) w celu złożenia akceptacji ww. oświadczeniu.  

Poinformował, że są zaangażowane środki i pewne pozwolenia zdezaktualizują się w m-cu 

lipcu. Uważa, że mieszkańcy mówią gdzie chcą mieszkać, a nikt im tego nie powinien 

wybierać. Osoby te w sposób jasny określiły się.  

 

Radna p. Fajfer - uważa, że oświadczenie powinno wypływać od ludzi, którzy czekają na 

mieszkania. Zapytała, czy Pan Zastępca Burmistrza pofatygował się sprawdzić, jakie 

zaległości mają niektóre osoby z listy. Wiadomym jest, że mieszkania socjalne są potrzebne, 

ale nie można ludzi wyrzucać na koniec Dziwnowa.  

 

Zastępca Burmistrza - powiedział, że ma doświadczenie, bo 3 lata pracował jako członek w 

Komisji Mieszkaniowej. Miał możliwość dotarcia do ludzi i zapoznać się z ich problemami.  

 

Radna p. Fajfer - uważa, że nie można nikomu podawać gotowego oświadczenia do 

podpisania.  

 

Zastępca Burmistrza - odpowiedział, ze żadnej z tych osób, które uczestniczyły w spotkaniu 

do niczego nie zmuszał. Powiedział jedynie, że jeśli wyrażają akceptacje takiego 

oświadczenia to prosi się pod nim podpisać.  

 

Radna p. Gamrat - odczytała oświadczenie, które mówi, że pod nim podpisani nie zgadzają 

się na wciąganie w rozgrywki między Burmistrzem, Wiceburmistrzem, a radnymi w sprawie 

budowy mieszkań socjalnych Dodała, że pismo trafi do Pana Burmistrza. Oświadczenie 

podpisało 17 osób. 

 

Burmistrz - zaproponował skorygowanie list, bo uważa to za prowokację ze strony radnych.  

 

Radna p. Gamrat - powiedziała, że jest też pismo przewodnie, które będzie wysłane poza 

Dziwnów.  

 

Radny p. Kozłowski - powiedział, że przed chwilą mówiono o budżecie ubiegłego roku. Na 

ul. Dziwną - zaplanowano 45 tys. zł., a wykonano 6 tys. zł. Spodobała mu się propozycja, 

ponieważ przystanek niedaleko, zapewniony bezpieczny dojazd dzieci do szkoły. Na Dziwną 

45 jest bardzo dużo wydatków - droga, oświetlenie, ogrodzenie dla Wojska. To nie jest tylko 

koszt mieszkań socjalnych. Uważa, że temat należy rozważyć na spokojnie.  
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Burmistrz - powiedział, że oświadczenie nie jest oświadczeniem zebrania ludzi oczekujących 

na mieszkania, ale ludzi, którzy na te mieszkania oczekują. Nie koniecznie wszyscy na tym 

spotkaniu musieli być. Dodał, że udostępniono tą listę i dobrze byłoby, aby udostępniona była 

lista osób podpisanych pod drugim oświadczeniem. 

Było bardzo wiele sesji poświęconych budowie mieszkań socjalnych. Radni nie chcą budowy 

tych mieszkań socjalnych. Jest gotowy projekt, jest pozwolenie na budowę, które w lipcu nie 

będzie już aktualne. Będzie trzeba się o nie ubiegać od nowa.  

Burmistrz podał przykład ośrodka zdrowia, gdzie kosztorys opiewał na kwotę 4 mln zł. , a 

przetarg rozstrzygnął na kwotę 2 mln 377 tys. zł.  

Uważa, że koszt budowy tego budynku nie będzie 1 250 tys. zł. , tylko 700 - 800 tys. zł.  

Dofinansowanie państwa jest do 50%, a nie 50% i nie koniecznie gmina je może dostać. 

Gmina ma już przyznaną dotację, a tej, o której mówi Pan Mączyński - nie ma. Odnosi 

wrażenie, że z budową mieszkań socjalnych w tej kadencji jest koniec.  

Zwracając się do mieszkańców Burmistrz powiedział, że „niestety te mieszkania będziemy 

budowali w kolejnej kadencji.” 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że uważa, że w tej kadencji ruszy budowa mieszkań, 

jeśli Burmistrz zacznie pracować prawidłowo.  

 

Przewodniczący Rady - oznajmił, że jest wniosek radnego p. Mączyńskiego o wpisanie do 

działu 700 rozdz. 7001 § 6050 - gospodarka mieszkaniowa, budowa mieszkań socjalnych, na 

dz. 156/32 w Międzywodziu. 

Dodał, że ze zmianami w załączniku do uchwały. 

 

Radny Mączyński - dodał, że należy przenieść budowę mieszkań komunalnych z działki w 

Międzywodziu na dz. nr 854/47 w Dziwnowie obok „Orlika”.  

 

Burmistrz - oświadczył, że procedury trwają tyle, że budowę mieszkań socjalnych 

rozpocznie następna rada.  

 

Radna p. Szafran - powiedziała, że gdyby to przedsięwzięcie było finansowane z budżetu 

Pana Mączyńskiego to by się zastanowił nad tym, że pozwolenie kosztuje. 

 

Radny p. Mączyński - powiedział, że Radni nie mieli wpływu na wybór lokalizacji budowy  

i jej koszty. 

 

Radna p. Szafran - uważa, że wcześniej powinny być takie propozycje. Trzydzieści cztery 

rodziny czekają na mieszkanie, z tego 17 nie zgadza się na proponowaną przez Burmistrza 

lokalizację - Dziwna 45. Zostaje 17 rodzin i do zadysponowania 12 mieszkań.  

 

Przewodniczący Rady - podał propozycję treści poprawki do uchwały: 

- dopisanie w treści projektu uchwały - gospodarka mieszkaniowa - budowa mieszkań 

socjalnych na dz. 156/32 w Międzywodziu oraz zmianą zapisu w załączniku 

- budowa mieszkań komunalnych na dz. 854/47 w Dziwnowie 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioskowane poprawki: 

 

1/ wprowadzenie zapisu - budowa mieszkań socjalnych na dz. 156/32 w Międzywodziu 

Rada Miejska w Dziwnowie w głosowaniu; za – 10, przeciw –0, wstrzymało się – 3 

większością głosów przyjęła wniosek.  

 

2/ zapis - budowa mieszkań komunalnych na dz. 854/47 w Dziwnowie 

Rada Miejska w Dziwnowie w głosowaniu; za – 10, przeciw –0, wstrzymało się – 2 

większością głosów przyjęła wniosek.  

 

Nie głosował radny p. Stęplewski. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały wraz z przyjętymi poprawkami; 

Rada Miejska w Dziwnowie w obecności 13 radnych na stan 14 w głosowaniu za – 10, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 2 większością głosów przyjęła Uchwałę Nr LXXIX/493/2010w 

sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2010. 

 

 

Ad. 7 

Wolne wnioski. 

 

Radna p. Zawadzka - Fajfer - czy Gmina potwierdziła uzyskanie dofinansowania kwoty 

935 676,45 zł. co stanowi 50% kosztów kwalifikowanych projektu budowa centrum 

rekreacyjno - sportowego. Czy Gmina wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie tej kwoty.  

 

Radny p. Stęplewski - prosi Pana Burmistrza o przygotowanie informacji odnośnie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi przez 4 lata poprzedniej kadencji.  

 

Przewodniczący Rady - 1/ wniosek - zdjąć przy wjeździe do Urzędu tabliczkę - skierowanie 

do centrum. Wiele osób skręca w tym miejscu napotykając później drogę jednokierunkową.  

 

Burmistrz - jadąc od strony Kamienia do Międzyzdrojów przy rondzie można jechać prosto, 

jadąc do centrum Dziwnowa skręcało się w prawo. Teraz przy budowie ronda droga jest 

zamknięta, dlatego tu jest objazd.  

 

Przewodniczący Rady - proponuje zdjąć znak - zakaz wjazdu. 

 

2/ Wniosek - wystąpić do Rejonu Dróg, aby powrócić do usytuowania znaku - teren 

zabudowany w Dziwnowie na Dziwnej - do końca zabudowań. Obecnie zaraz za 

przystankiem można rozwijać prędkość 90 km/h całkiem legalnie. 

 

Radny p. Mączyński - prawdopodobnie zostały skradzione tablice wyznaczające dojazdy na 

ul. Dziwnej do poszczególnych numerów posesji. 

 

Ad. 8 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady p. Marek Lisowski zamknął 

LXXIX sesję Rady Miejskiej w Dziwnowie.  

Godz. 14.50 


